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Poběžovice:  
leden: 14.1., 28.1., 
únor: 11.2., 25.2. 
Ostatní obce:  
leden: 13.1., 27.1., 
únor:  10.2, 24.2. 

 Dne 29.12.2014 uplyne  první rok, kdy nás opustil  náš tatínek a dědeček pan 
Karel Mráz z Poběžovic.       
  
Dne 28.10.2014 uplynulo 18 let. kdy nás opustila naše maminka a babička, paní  

Anna Mrázová z Poběžovic.           
Stále vzpomínají dcera Hana s rodinou a syn Michal. 

 Městský úřad  
Poběžovice oznamuje, že v období vánočních svátků bude omezen provoz.  Otevřeno bude:  

 

23.12.2014 
7.00-11.00 hod. 

30.12.2014  
7.00-15.00 hod. 
2.1.2015 
7.00-13.00 hod. 
Ostatní dny bude  

zavřeno. 
Plný provoz úřadu 
bude opět zahájen 5.1.2015.  * * * V případě neodkladné  platby využijte  bezhotovostní  převod na účet města Poběžovice č. 
0762088379/0800. Do sdělení pro  příjemce uveďte své jméno a účel platby.  * * * Pro ověřování  podpisů a listin  nebo pro výpisy  z registrů využijte  služby České pošty.  

PF 2015 
 Veselé prožití 

svátků vánočních,  
bohatou nadílku, 
pevné zdraví, 
hodně štěstí a 
spokojenosti  

v roce 2015 všem 
našim občanům 

přejí  
zaměstnanci  

  Městského  

úřadu  
Poběžovice. 

  

Knihovna  
Poběžovice 

bude  od 18.12.2014 do 5.1.2015 

 UZAVŘENA. 

UPOZORNĚNÍ 
Místní poplatek:   

   za pronájem zahrádek,  
  je splatný do  

31.1.2015, 
  za držení psů  je splatný do  31.3.2015,   
  za odpady je splatný do  30.6.2015. 
 Poplatky se hradí  v pokladně  MěÚ Poběžovice nebo převodem na účet města. 

Další zdařilou akcí MKIS Poběžovi-ce, v současnosti vedeného slečnou Dominikou Adamcovou, byl advent-ní koncert v kostele Nanebevzetí Panny Marie. Na 130 návštěvníků tentokráte svým hudebním a pě-veckým uměním potěšil dětský sbor při Základním škole v Poběžovicích, 

nesoucí název Červánek, za vedení sbormistryně pí. Jitky Svobodové a posléze známé dechovkové těleso, které bývá hostem pouťových pódií v Poběžovicích - Chodovarka. Komornější podání známých čes-kých vánočních písní a koled Čer-vánku, doprovázeného na klávesy sbormistryní a na flétnu či housle žáky základní školy bylo velmi působivé. O hudebních kvalitách tohoto mladého těle-sa není pochyb, pro-tože o nich svědčí několik velmi prestiž-ních cen a mladí zpěváci a hudebníci je předvedli i tento-krát. Více než půlho-dinové vystoupení bylo doprovázeno bouřlivým potleskem 

posluchačů po každé písni a ten se ozval i na konci velmi pěkného kon-certu, kdy paní Svobodová rozezvu-čela kostelní varhany.  Na vystoupení Chodovarky zůstalo v kostele asi 50 posluchačů, kterým předvedli v pětačtyřiceti minutovém koncertu své umění dospělí hudeb-níci. I oni své posluchače potěšili svým podáním známých českých i zahraničních koled, či písní s vánoč-ní tématikou, mezi kterými nechy-běla Tichá noc či závěrečná koleda Neseme vám noviny.  
Vok 

si nazdobíme knihovnu a uděláme si s dětmi vá-noční nadílku," prozradila Jana Pod-skalská. Převzato z Domažlického deníku 

dokončení ze str. 3 

První prosincové pondělí patřilo tra-dičně knihovně, kde se již podruhé konalo slavnostní „ocenění čtenářů.“  Za rok 2014 se knihovna rozšířila o 242 knih a 20 čtenářů. Stále je vděčně navštěvovaným místem ať z řad dospělých nebo dětí, které se pravidelně scházejí v úterý na Čítán-ku. V letošním roce jsme se rozhodli ocenit čtenáře s největším počtem vypůjčených knih, pro které byl při-pravený drobný dárek.  Úvodního slova se ujal sta-rosta města Hynek Říha, který pozitivně zhodnotil dě-ní v knihovně a zároveň po-děkoval všem čtenářům, že i v době internetu a elektro-nických knih jsou „věrni“ knize tištěné, která má svo-je ojedinělé kouzlo.  Nastal čas ocenění nejpil-nějších čtenářů, kterým pa-ní knihovnice Jana Blahníko-vá předala poukázku na ná-kup knihy. Z rukou pana starosty pak každý dospělý čtenář obdržel kalendář a 

dětský čtenář výukové CD. Mezi oceněné patřili paní Anežka Kubalo-vá, paní Hana Stejskalová, pan Ka-rel Vorlíček, paní Helena Veseláková z dětí pak Alexandra a Dominika Jo-hánkovi, Jaromír Ježek, Ivan Svobo-da a nová čtenářka Bára Bartová.                                        Po oficiální části pokračovala akce neformálním posezením u vína a „rychlých špuntů“ s knihovnicí paní Janou Blahníkovou, během které se všichni zúčastnění dobře pobavili. Dominika Aadamcová 
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V sobotní podvečer 6. prosince 2014 se ve zcela zaplněném pobě-žovickém kině sešlo na 150 ná-vštěvníků, aby shlédli divadelní představení Z deníku hraběnky M, které se po své japonské verzi, uvedené v roce 2005, dočkalo pře-kladu do českého jazyka. Díky ná-padu a iniciativě slečny Dominiky Adamcové, která oslovila produ-centku hry pí. Blanku Vogelovou, aby společně dohodly podrobnosti, měli unikátní možnost shlédnout tuto českou verzi hry i diváci v Po-běžovicích. V úvodu večera vystoupil v krát-kém projevu starosta města Pobě-žovice, Mgr. Hynek Říha, který při-vítal hosty večera a vyzdvihl záslu-hu paní Masumi Böttcher-Muraki, která již dlouhou dobu usiluje o zá-chranu poběžovického zámku, ně-kdejšího sídla její známé krajanky, hraběnky Mitsuko Aoyama Cou-denhove-Kalergi. Poté krátce vystoupil zástupce ja-ponského velvyslanectví v České republice pan Shin-ichi Nakatsuga-wa, jenž mimo jiné uvedl, že si ve-lice váží pozvání do Poběžovic na tento večer, který je uspořádán na počest jeho krajanky Mitsuko Aoyama. Poděkoval zástupcům města, za snahu o propagaci této 

jedinečné osobnosti a tím i celé ja-ponské kultury v Česku. Za Městské kulturní a informační středisko Poběžovice pak vystoupi-la Bc. Jana Podskalská, která pří-tomným přiblížila život paní Ma-sumi Böttcher-Muraki, ve kterém převládala tvrdá každodenní práce, nechybělo dramatické napětí, od-vaha, obětavost a nakonec i za-sloužené štěstí. Před samotným divadelním vystou-pením byla na jeviště pozvána paní Masumi Böttcher-Muraki, které sta-rosta města předal u příležitosti udělení čestného občanství města Poběžovice pamětní list. Paní Böttcher-Muraki se pak zapsala do pamětní knihy města, přijala dar v podobě obrazu poběžovického zámku z doby, kdy ještě dýchal šťast-

ným životem rodiny Coudenhove-Kalergi a symbolicky i úlomek kachlových kamen, která v podobě Hanse Coudenhove-Kalergiho kdysi zdobila interier zámku. Starosta města k tomu dodal, že je přáním obou stran, aby se poběžovický zá-mek jednou do této podoby vrátil i ve skutečnosti. Na závěr slavnostního aktu podě-kovala dojatá paní Masumi Böttcher-Muraki za čestné uznání, 

které se jí dostalo, a vyjádřila od-hodlání v práci pro poběžovický zá-mek pokračovat. Pak již vše ztichlo a na scéně se za zvuků japonské hudby zjevila sama hraběnka Mitsuko Aoyama, které vtiskla pro tento večer život skvělá Zora Jandová. Ve svém celovečer-ním monologu představila spoustu emocí, provázejících její vyprávění od samého začátku, kdy při drobné nehodě poznala v Japonsku svého budoucího muže, rakousko-uherského diplomata Heinricha Coudenhove-Kalergiho. Děj se v podobě zápisu do deníku hraběnky odvíjel od zrodu velké lásky obou národnostně odlišných milenců, přes překážky, které jim stály v cestě díky rozdílnému společenské-mu postavení, po narození prvních potomků, až k jejich přesídlení do 

Poběžovic. Prožitky spojené s po-bytem v poběžovickém zámku vy-vrcholily náhlou smrtí manžela, po níž se na bedra nebohé Mitsuko snesla celá tíha správy poběžovic-kého panství a výchovy jejích sed-mi dětí. Nesmírně těžké období zvládala hraběnka díky své píli, houževnatosti a touze nezklamat a neuhnout z cesty, po které kráčel její manžel. Když děti postupně od-růstaly, rozhodla se Mitsuko i pod vlivem politických událostí se na počátku 20. let minulého století přestěhovat do Vídně a později do nedalekého Modlingu ke své dceři Olze, která se o ni starala až do její smrti v roce 1941. Vynikající výkon Zory Jandové byl oceněn dlouhotrvajícím potleskem přítomných diváků, který pokračo-val i během předávání květin všem aktérům tohoto úchvatného pře-stavení, režisérce Olze Struskové, producentce Blance Vogelové a je-jímu manželu, který pro hru zkom-ponoval hudební doprovod. Z plné-ho poběžovického kinosálu odchá-zeli návštěvníci se silným umělec-kým zážitkem, který jim přiblížil složitý a náročný život nejznámější poběžovické hraběnky, a který ji, jako statečnou a vzdělanou ženu, opět přiblížil více k jejich srdcím. Tato hra byla v Poběžovicích uve-dena u příležitosti 140. výročí na-rození hraběnky Mitsuko Aoyama. Nádherný večer byl pak ukončen neformálním setkáním pozvaných hostů s vedením města na rautu, který byl pro tuto příležitost připra-ven v obřadní síni Městského úřa-du v Poběžovicích.                 Vok stránka 1 

Z a m y š l e n í 

Dnes se zamýšlím i nad tím, zda moje zamyšlení někdo čte. Ale  přece jen mi to nedá. Navíc – dnes mám v úmyslu  zamyšlení poněkud optimistické. Už kvůli paní Micuko i kvůli paní Murako.  A také kvůli Dominice Adamcové a Janě Podskalské. První dvě jsou Japonky, obě osud, či kdo, zavál daleko od domova. I když jednu na konci století 19. a dru-hou na počátku století 21. A obě proslavily(?) i zdejší Poběžovice. Druhé dvě vyrostly v Poběžovi-cích. A chtějí, aby se na Poběžo-vice nezapomínalo, aby se o nich vědělo. Mimochodem, když jsem někdy mimo zdejší region, teprve si uvědomuji, jak to tu máme všichni, kdo tady žijeme těžké. I když se nám zdá, že o nás kdekdo ví, není to pravda. A  když o někom nikdo nic neví, ten dotyčný z toho nic nemá ani morálně a hlavně ani hmotně. A proto by i Poběžovice měly být vděčné každému, kdo se zabývá jejich minulostí, neboť bez mi-nulosti není přítomnost ani bu-doucnost. V listopadovém Pobě-žovicku jsem poněkud přísně připomněla pozapomenutá po-běžovická výročí. Jsem opravdu ráda, že alespoň dvě z nich se dočkaly řádného „zviditelnění“: Micuko a její druhorozený syn Richard. Kino bylo konečně plné. A po kolika letech! Když se do Poběžovic poprvé sjížděli lidé (a to brzy po r. 1989) včetně sa-motného Otty Habsburského, či zesnulého nejuznávanějšího znalce českých památek, PhDr. Líbala, DrSc., „pes po nich (ales-poň v Poběžovicích) neštěkl“. Ještě, že je alespoň pan majitel pustil do svého hotelu Hubertus. Horší to bylo se zdejším zámkem (do konce 17. stol. hradem). Ta-dy šlo opravdu o peníze a také  o závist a podezřívání. Podle se-be soudím tebe. Firma a další zájemci (tady bohužel možná i oprávněně – opět ten nacionalis-mus) byli z oprav a úprav zámku vyhnáni a samy Poběžovice se jen tak bez sponzorů a dotací na nic jen tak nezmohou. Tak ale-spoň soudí někteří radní. Ale já věřím, že nejen velkými zakáz-kami se dá leccos zachránit.  Neboť cestu překonává jdoucí. Kdyby o.s. Dobrohost čekalo jen na velké peníze od státu či vel-kých sponzorů, nikdy by nebyla obnovena kaplička svatého Pro-kopa, ani zachráněny křížky či by ani nevyšla první poválečná česká knížka  Poběžovice 650 let 1359 – 2009.  Přeji městu Poběžovice, aby ve vedení města převládli ti, kteří nečekají jen na velké peníze od-někud, ale kteří dokážou podpo-řit i ty, kteří i drobnými kroky umí dojít k užitečnému a krásné-
dokončení na str. 2 



 

 

 

 

 

Panorama  
u d á l o s t í 

mu cíli. A všem Poběžovic-kým kromě zdraví a štěstí i to, aby nezapomínali na místo, kde je jejich do-mov. A držím palce MKIS, hasičům, judistům, Silnému kafi i divadelním ochotníkům a všem, kteří umějí žít sami za sebe a dělat něco i pro ji-né než pro sebe.                       Marie Špačková                                                

Na první letošní malou nadílku sněhu ne-budou rády vzpomínat naše pečovatelky, které provádí rozvoz obědů dříve naroze-ným spoluobčanům a tuto službu vykoná-vají i pro občany obce Mutěnín. Ačkoli na-jezdí denně téměř 40 km a zkušenosti jim tedy nechybí, první sníh jim pod koly v za-táčce u benzínové pumpy uklouzl a auto se zastavilo až o protijedoucí nákladní Tat-ru, která jela provádět postřik komunikací solankou. Při nehodě se naštěstí žádná z pečovatelek nezranila, odnesly to pouze staré plechy a plasty, ale auto, se kterým byly problémy při přípravě na každou technickou prohlídku, se již opravovat ne-vyplatí a město zajistí jiné vozidlo. 

Celých 29 dnů a to od 9. listopadu do 8. prosince jsme byli nuceni prožít bez pří-mého slunečního svitu. Počasí bylo sice na tuto roční dobu velmi teplé, bez srážek a silnějších větrů, ale trvalá nízká oblačnost nebo mlhy nám výhled na sluníčko po dlouhou dobu znemožňovaly. Když se pak ukázalo, bylo to jen krátkodobě v pondělí 8. prosince a nebe se pak opět uzavřelo souvislou oblačností. Teploty se pohybo-valy v rozmezí od 1 do 5 stupňů a těsně pod bod mrazu se dostaly jen třikrát. Sla-bou sněhovou pokrývku jsme mohli přiví-tat pouze jednou a ta byla spojena s le-dovkou na téměř celém úze-mí ČR. Přímo Poběžovi-cím se však ledovka naštěstí vyhnula.  

Kdysi to byly soběstačné a zalidněné dědiny. Dnes v každé z nich zbyl sem tam nějaký grunt, sedlák ani jeden, ale i tak žijí. Dokonce lze zde pozornému návštěvníkovi rozeznat, zda ves byla okrouhlice či ulicového typu nebo její katastrální rozložení určovaly přírodní podmínky – tedy Pi-voňka, Černý potok nebo třeba prastará cesta,  či pohraniční hvozd. Podle písemných záznamů jsou nejstarší Ohnišťovice, už v roce 1186 jsou uváděny jako ves patřící benediktinům v Klad-rubech u Stříbra, následuje Šitboř s rokem 1248. Její historie souvisí s dějinami Starého Herštejna a s augustiniánským klášterem na Pivoni. O Sed-leci, vsi s názvem který napovídá (u jako mno-hých Sedleců po celých Čechách), že zde seděli sedláci na svých selských gruntech dávno před tím, než je písaři začali zapisovat, je zmínka 

v roce 1368. Tak trochu společné dějiny mají Sezemín a Šibanov. Jsou zmiňovány  v písem-nostech pivoňského kláštera, a to v roce 1586, kdy tento klášter vedl převor Kašpar Malesius z Opolí. Patřily do jeho majetku. Jenže – co je psáno, nemusí být vždy dáno! Vedle písemných pramenů existují i prameny hmotné – a k těm se dostávají archeologové. Ti mimo jiné zjistili, že nedaleko Ohnišťovic mohli žít už první Slované v době svatého Václava, že kostelík sv. Mikuláše v Šitboři (dnes ruina) v sobě skrývá památky nejméně ze století 12. A v lesích kolem Sedlece se nacházejí dokonce i mohyly, které potvrzují zdejší zemědělské osídlení dávno před přícho-dem Keltů či jiných národů.                           Marie Špačková   

Výběr z usnesení 1. jednání RM Poběžovice, ze dne 13.11.2014 
♣ RM dočasně přiděluje byt č. 12 v bytovém domě č.p. 381 v ulici Budovatelů pí. Olze Billé, nar. 9.7.1957, bytem Mariánská 89, Poběžovice a to na dobu provádění opravy v bytě, který má pronajatý v Mariánské ulici č.p. 89 v Poběžovicích s tím, že po dobu uží-vání náhradního bytu se nájemnici nezmění výše úhrady nájemného a služeb. 
♣ RM schvaluje, v souladu s nařízením vlády č. 224/2014 Sb., platový výměr řediteli Zá-kladní školy Poběžovice s tím, že nenárokové složky platu zůstávají beze změny. 
♣ RM schvaluje, v souladu s nařízením vlády č. 224/2014 Sb., platový výměr ředitelce Mateřské školy Poběžovice s tím, že nenárokové složky platu zůstávají beze změny. 
♣ RM schvaluje ředitelce Mateřské školy Poběžovice odměnu za integraci ve výši odpovída-jící nárokovému období září - prosinec 2014. 
♣ RM souhlasí se zřízením užívacího práva k pronajatým prostorám v budově č.p. 55 na nám. Míru v Poběžovicích, sloužícím k podnikání, pro všechny společnosti patřící do Fi-nanční skupiny České spořitelny. 
♣ RM schvaluje podání žádosti o poskytnutí příspěvku na opravu kostela Nanebevzetí Pan-ny Marie v Poběžovicích a domu č.p. 64 v Šandově ulici, pro rok 2015. 

Výběr z usnesení 2. jednání RM Poběžovice, ze dne 24.11.2014 
♣ RM rozhodla, na základě předložených nabídek, o nákupu multifunkčního barevného kopírovacího stroje značky  TA3005ci pro potřeby Městského úřadu Poběžovice, od firmy Triumph Adler, Plzeň, za cenu 75.000.-Kč bez DPH. 
♣ RM stanovila, pro nově uzavírané smlouvy o pronájmu zemědělsky využívaných pozem-ků, roční nájemné ve výši 2.500.-Kč za jeden hektar pronajímaného pozemku. 
♣ RM bere na vědomí opakovanou žádost p. Jakuba Berana Slovanská 249, 345 22  Pobě-žovice, o pronájem pozemku p.č. 701/2, o výměře 7369 m2 v k.ú. Šitboř a ukládá sta-rostovi provést ve spolupráci s Odborem výstavby a životního prostředí MěÚ Poběžovice místní šetření, na jehož základě bude o případném pronájmu rozhodnuto. 
♣ RM schvaluje, s účinností od 1.12.2014, pronájem části pozemku p.č. 84/2 v k.ú. Pobě-žovice, o výměře 225 m2 na zahrádku pí. Haně Mejstříkové, Budovatelů č.p. 381, 345 22 Poběžovice. 
♣ RM nesouhlasí s návrhem cen vodného a stočného pro rok 2015, předloženým firmou CHVAK, a.s., Domažlice a pověřuje starostu jednáním o snížení nárůstu ceny za odpadní vody. 
♣ RM bere na vědomí informaci o hospodaření města k 31.10.2014. 
♣ RM doporučuje ZM schválit záměr města prodat část pozemku p.č. 668/1 v k.ú. Poběžo-vice, o výměře cca 75 m2. 
♣ RM souhlasí s prodejem pozemku p.č. 730/13, v k.ú. Poběžovice, o výměře 127 m2 kte-rý je ve vlastnictví Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových žadatelce, pí. Lence Rybičkové s tím, že přístup k přilehlé straně stavby, která stojí na pozemku p.č. 370/4 bude projednán s vlastníkem stavby. 
♣ RM  souhlasí s prodejem pozemků p.č. 639/6, a p.č. 639/7 v k.ú. Poběžovice, o celkové výměře 84 m2 které jsou ve vlastnictví Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetko-vých žadatelce, pí. Michaele Bedyové, Masarykova č.p. 28, 345 22 Poběžovice. 
♣ RM schvaluje poskytnutí příspěvku na provoz sociálních služeb v domažlickém okrese Diecézní charitě Plzeň, ve výši 10.000.-Kč. 

Výběr z usnesení 1. jednání ZM Poběžovice, ze dne 26.11.2014 
♣ ZM volí členy Finančního výboru Zastupitelstva města Poběžovice pí. Adamcovou Romanu, pí. Jindřišku Deckerovou, pí. Dagmar Němcovou, Bc. Věroslava Pince. 
♣ RM revokuje své usnesení č. ZM-00-14.11.06-11. 
♣ ZM stanovuje celkový počet členů Kontrolního výboru Zastupitelstva města Poběžovice, pro volební období 2014-2018 na sedm, včetně předsedy. 
♣ ZM volí členy Kontrolního výboru Zastupitelstva města Poběžovice pí. Jaroslavu Záhořovou, p. Ladislava Bočka, p. Pavla Brože, p. Michala Klinera, p. Filipa Párala, p. Jiřího Pivoňku. 
♣ ZM bere na vědomí informaci o hospodaření města k 31.10.2014 s příjmy ve výši +50.033.148,36 Kč (po konsolidaci +34.219.666,36 Kč), výdaji ve výši -45.676.856,75 Kč (po konsolidaci -29.863.374,75 Kč) a financováním ve výši -4.356.291,61 Kč, přičemž závazky měs-ta k 31.10.2014 činily -405.591,56 Kč (po lhůtě splatnosti -118.147,00 Kč) a pohledávky města k 31.10.2014 činily +2.079.225,81 Kč (po lhůtě splatnosti +1.904.844,69 Kč). 
♣ ZM bere na vědomí rozpočtová opatření č. 9/2014, schválená Radou města Poběžovice dne 29.10.2014. 
♣ 11 ZM schvaluje rozpočtová opatření č. 10/2014 v předloženém znění. 
♣ ZM schvaluje Plán společných zařízení v rámci Komplexní pozemkové úpravy v k.ú. Šitboř a schvaluje priority pro realizaci společných zařízení: 1) cesta HPC-C1, 2) cesta HPC-C5, 3) cesta VPC-C6. 
♣ ZM pověřuje starostu města Mgr. Hynka Říhu zastupováním města v dobrovolných svazcích obcí - Mikroregion Radbuza, Mikroregion Dobrohost, Svazek obcí Domažlicko, Vodohospodářský svazek obcí Domažlicka a Účelové sdružení pro odpadové hospodářství Lazce.  
♣ ZM ukládá starostovi připravit podklady pro podání soudní žaloby pro škodu způsobenou ne-správným úředním postupem proti Úřadu Regionální rady regionu soudržnosti Jihozápad s tím, že žaloba bude podaná nejpozději do 31.3.2015 a pověřená advokátní kancelář zváží další po-stup, který bude veden proti uvedenému úřadu nebo konkrétní osobě, a alokovat v rozpočtu města Poběžovice pro rok 2015 dostatečnou částku na úhradu soudních poplatků. 
♣ ZM schvaluje udělení čestného občanství města Poběžovice paní Masumi Böttcher-Muraki. 

dokončení ze str. 1 

Od prvního písemného záznamu o existenci této dědiny, a to v tehdejším berním rejstříku Plzeň-ského kraje, uplynulo letos celých 635 let. Hla-vou Českého království byl tenkrát první rok syn slavného Karla IV., Václav IV. Berně, tj. zemské daně ze Zámělíče (v latinsky psané listině Za-mielnicz) odvádělo tehdy asi deset osedlých – část z nich byla poddanými nedalekého augusti-niánského kláštera v Pivoni, část byli zemané – tedy svobodní osedlí s vlastní čeledí. A co zbylo ze Zámělíče (Záměliče) v roce 2014? Torza stat-ků na pravém břehu Pivoňky – ta rozdělovala ves – okrouhlici, stejně jako Černý potok v Ohni-šťovicích na Malou a Vekou stranu, a torza stat-ků na levém břehu. Zde už dokonce chybí nejen statky, ale i bývalé chalupy. Jejich místo zarůstá křovím a stromy. Ještě, že si alespoň příroda umí poradit. A kdo nebo co za to může? Těžko říct. Na to by tento krátký fejetonek nestačil. Snad jen – někoho by za destrukci této, ještě v minulém století, krásné vsi mohlo trápit špatné svědomí. Jenže ti, kteří vše zavinili – ať už moc-ní před rokem 1938 a v roce 1948 a bohužel i ti, kteří si hned v roce 1989 přihřáli svoji polívčičku, svědomí nemají. Ale i tak: přeji VŠEM součas-ným Zámělíčákům ať tady vydrží a ať nám jdou na ruku i Poběžovice! Vždyť Zámělíč (Zámělčí – ves za mělčinou) je vlastně vstupní branou do Poběžovic.                             Marie Špačková stránka 2 

  

   

V  neděli 30.11.2014 měli poběžovičtí v plánu rozsvítit svůj vánoční strom. V 16.30 vyrazil na svou cestu od zámec-kého parku lampionový průvod. Když jeho účastníci došli před MKIS, byl krátkým projevem sta-rosty města Mgr. Hynka Říhy zahá-jen kulturní program, během ně-hož se na přistaveném pódiu vy-

střídaly děti mateřské a základní školy se svými básněmi, písněmi, hudebními čísly a scénkami moti-vovanými dobou vánoční. V chlad-ném počasí velké množství ná-vštěvníků uvítalo možnost zakou-pení horkého svařeného vína, kte-ré příjemně prohřálo zkřehlé údy. Zcela zaplněné nádvoří před MKIS je důkazem toho, že tato předvá-noční akce se mezi poběžovickými 

občany tradičně těší velké oblibě. Zakončením programu bylo rozsví-cení vánočního stromu na náměstí Míru, kam se všichni přítomní po-zvolna odebrali. Odměnou všem organizátorům pak bylo hla-sité dětské: "Jůůůůů...," když na stromu po-prvé zazářilo vánoč-ní osvětlení.         Vok 

Ve druhém adventním podvečeru, tedy 7. prosince 2014, přilákalo do poběžovického kostela Nanebevze-tí Panny Marie na padesát místních občanů plzeňské pěvecké uskupení Touch of Gospel. Vzhledem k ome-zenému prostoru v kostele byl pů-vodní sbor redukován zhruba na třetinu a sestával ze čtyř sopránů, čtyř altů a dvou tenorů. Toto těle-so, řízené sbormistrem Michalem Beránkem, který celý koncert mo-deroval, za doprovodu elektrických kláves, představilo přítomným po-sluchačům hudební žánr, kterému se říká gospel. Jedná se o zkomo-leninu názvu Good spell, tedy „dobrá zpráva,“ kterou ve formě hudební předávají její aktéři svým posluchačům. Poběžovičtí se dozvěděli mimo jiné o rozdílu, kte-rý je mezi gospelem a spirituálem, kterému se nejvíce podobá, o vzni-ku a prvních skladbách tohoto hu-

debního žánru a o jeho vstupu na Českou hudební scénu. V několika písních přednesených v původním anglické verzi hosté prů-běžně přibližovali tento zajímavý hudební styl přítomným poslucha-čům a moderátorova stručná shr-nutí jejich obsahu pak přispěla k lepšímu pochopení hudebního vý-razu jednotlivých skladeb. Výborná akustika poběžovického kostela, profesionální výkony všech účinku-jících a příjemný projev moderáto-ra zanechal v duších všech přítom-ných dlouhotrvající pocit z nádher-ného zážitku. Je jen škoda, že si pro něj do kostelní lodi nepřišlo ví-ce našich spoluobčanů, kteří by svojí přítomností ocenili práci sleč-ny Dominiky Adamcové z MKIS Po-běžovice, která celou akci zajistila a zorganizovala. Dobrovolné vstup-né bylo věnováno ŘK farnosti Po-běžovice.                               Vok 

               Vážení spoluobčané. Dovolte mi, abych u příležitosti blížícího se konce roku 2014 vy-jádřil svá poděkování a přání do roku nastávajícího. Letošní rok již brzy přenechá své pomyslné žezlo svému následovní-kovi a já bych v tuto chvíli chtěl poděkovat všem poběžovickým občanům, kteří, byť i jen nepatr-ně, projevili svoji vůli podílet se na veřejném životě v našem městě. Třeba jen svojí účastí na některé z mnoha kulturních, či společen-ských akcích, které se v tomto ro-ce uskutečnily. Ano, i pouhá jejich přítomnost byla vyjádřením pod-pory těm, kteří tyto akce připravo-vali, a jejich uskutečnění věnovali spoustu svého času a energie. Svou přítomností jste jim mimo ji-né sdělili: „Díky za vaši práci, kte-rá má smysl…“. Mé poděkování patří v největší mí-ře lidem, kteří přistupují k těmto akcím aktivně, sami k jejich zdár-nému průběhu přispívají nebo jsou dokonce jejich iniciátory. Tím ne-myslím pracovníky MKIS, kteří ma-jí náš kulturní a společenský život jaksi „v popisu práce“ a kteří vyvíjí stále nové a nové iniciativy, aby  nám jej co nejvíce zpestřili a je-jichž práce si osobně velmi vážím. Mám na mysli zájmové skupinky občanů nebo aktivní jednotlivce.    

  Připomeňme si  například obnovu a vysvěcení kap-le svatého Prokopa, dětský závod Silný kakao, či množství doprovod-ných akcí v průběhu pouťových slavností, ale i některé další akce, včetně sportovních, uskutečně-ných v průběhu celého roku.  Do roku následujícího přeji nám všem, abychom jej prožili ve zdra-ví, spokojenosti a aby nám splnil  všechna naše, i ta nejtajnější přá-ní.  Jedním z mých přání je to, abyste vy, poběžovičtí občané, našli ještě více sil, času a chuti, podílet se na veřejném životě ve městě. Abyste se ve větší míře zapojovali do jed-notlivých společenských aktivit, abyste je ve větší míře podpořili svojí účastí a bude-li to jen trochu možné i aktivní spoluprací. Abyste přicházeli s novými nápady na zlepšení našeho společného života v Poběžovicích a abyste v rámci svých možností pomohli nové ná-pady realizovat. Ne nadarmo se říká, že v jednotě je síla. Budeme-li totiž postupovat společně, dokážeme realizovat mnoho dobrých nápadů pro to, aby náš společný život v Poběžovi-cích byl co nejkvalitnější a aby-chom měli jednou co předat našim dětem. Váš Hynek Říha 

Lásku ke knihám a čtení pěstuje klub Čítánek, který se schází v městské knihovně v Poběžovicích, a dětem se při své rodičovské do-volené věnuje vedoucí MKIS Pobě-žovice Jana Podskalská. Čítánek při své pestré činnosti sa-mozřejmě mapuje i důležité udá-losti a svátky roku. Tento týden nemohl samozřejmě pominout mi-kulášskou nadílku. V knihovně je dokonce přivítala čertice, s níž si měly možnost po-povídat o tom, kdo byl svatý Miku-láš a proč nyní chodí v předvečer svých jmenin, aby ob-

daroval děti. „Pak mi Janina zavo-lala telefonem jakoby do pekla, že chce, aby Lucifer poslal čerty," popisuje Do-minika Adamcová z MKIS Poběžo-vice, která se při této příležitosti převlékla za anděla. „Děti se trochu vylekaly, když se ozvala rána na dveře, ale vstoupila jsem já a vysvětlila jim, že mne Mi-kuláš strčil dovnitř, zatímco čerti se válejí na peci a nechce se jim do zimy, neboť je ošklivé počasí," směje se Adamcová. 

Jí coby andělovi mu-sely děti přednést básničky či zazpívat písničky, pak už je ve druhé místnosti čeka-la mikulášská nadílka. Dětem se ulevilo, neboť se praktic-ky až do té doby tak trochu obáva-ly, že čerti přece jen přijdou. Mož-ná to byl důvod, proč se klučina schovával pod židlí. Děti se v Čítánku nesešly letos na-posledy. „Po čertech budeme mít týden pauzičku. Při další schůzce si budeme říkat básničky a číst po-hádky. Pak stránka 3 

 

Vážení čtenáři Poběžovicka. S blíží-cím se koncem roku 2014 bych Vám chtěl poděkovat za přízeň, kte-rou jste čtení zpravodaje věnovali. Často jsem slýchal větu: „Ve zpra-vodaji jsem četl, že…“, čímž byl mí-něn zpravodaj Poběžovicko. To mě samozřejmě vždycky potěší, proto-že je to pozitivní odraz toho, že prá-ce všech přispěvatelů, není zbyteč-ná, že společný výtvor, kterým je Poběžovicko u Vás nachází zájem a že jej někteří z Vás pravidelně čtou. Jak jsem již uvedl v jednom z minu-lých čísel, jsem vděčný za každý Váš příspěvek a pokud to bude jen trochu možné, rád jej vždy zveřej-ním. Nenechte se odradit tím, že neovládáte práci na počítači, nepí-šete na stroji nebo neovládáte do-konale češtinu. Všechny Vaše pří-spěvky, psané třeba v ruce nebo jen nadiktované zpracuji, v případě potřeby gramaticky upravím tak, aby si je mohli v Poběžovicku pře-číst všichni Vaši spoluobčané. Vese-lé svátky a všechno nejlepší do roku 2015 Vám přeje Vojtěch Kotlan. 

dokončení na str. 4. 

Vedení města Poběžovice zve všechny občany  na novoroční přípitek,  který se uskuteční  ve čtvrtek 1.1.2015  v 16.30 hodin u kaple svatého Prokopa,  jehož součástí bude  vypouštění balónků  s novoročními přáními.  Společný odchod od  základní školy v 16.00 hodin nebo sraz na místě. 

 


